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Obecní úřad

Vážení a milí občané,
čtvrtrok vymezený podzimní rovnodenností a zimním 

slunovratem končí. Adventní čas jsme zahájili rozsvícením 
vánočního stromu v centru obce, v našich rodinách pak 
rozsvícením první svíčky na adventním věnci. Přichází čas 
vánoční, následovaný začátkem nového roku. Zpravidla si při 
svátečním rozjímání odpovídáme na otázky, jaký byl uplynulý 
měsíc, čtvrtrok, rok? A zároveň zvažujeme, kam bude náš 
život směřovat v čase nadcházejícím.

Vánoce... V tomto vánočním čase všichni přemýšlíme, 
čím udělat radost svým blízkým. V dnešním světě se nám 
stále více ztrácí umění naslouchat druhému. Zkusme o Vá-
nocích kromě jiného darovat i laskavost a dobrý skutek. Nic 
nás nestojí, má trvalou hodnotu. Věřte, že lidé kolem Vás 
budou potěšení a svět bude krásnější.

Vánoce ... nechť jsou pro Vás tyto chvíle naplněné štěstím 
a láskou, obdobím harmonie, pokoje a porozumění.

 Hodně úspěšných kroků a setkání s dobrými lidmi 
v roce 2017 Vám přeji jménem svým, zastupitelů obce 
a pracovníků obce.

   Pavlína Procházková
 starostka obce

V tomto čísle se dočtete ...

... jestli jsme potkali bludičky.

... jak trávíme advent ve školce.

... kam přišel Mikuláš se svou družinou.
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Usnesení č. 6/2016
ze zasedání obecního zastupitelstva obce Počenice-Tetětice 

ze dne 8. 11. 2016

Vítání občánků

V sobotu 3. prosince se v Počenicích uskutečnilo slavnost-
ní vítání dětí do života.

Přivítáni byli Kristýna Kadláčková, Lucie Gröplová, Vojtěch 
Bazalka a Ela Procházková spolu se svými maminkami, šťast-
nými tatínky, dědečky a babičkami a ostatním příbuzenstvem.

O kulturní program se postaraly děti ze Základní školy 
v Počenicích. Uvítala je předsedkyně sboru pro občanské zále-

žitosti paní Jana Měrková společně se starostkou obce Pavlínou 
Procházkovou, která všem popřála láskyplné a radostné dětství 
a hlavně šťastnou budoucnost v náručí svých rodičů. Krásný  
a milý program připravily děti ze ZŠ Počenice pod vedením paní 
ředitelky Mgr. Jitky Řehákové. Dětem byl předán malý dárek  
a rodiče se zapsali do pamětní knihy. Na závěr se celá rodina vy-
fotografovala u kolébky, aby měli na tento den milou vzpomínku.

I. Obecní zastupitelstvo schvaluje:
- OZ schvaluje rozpočtové opatření č. 8/2016
- majetkoprávní vypořádání pozemků po stavbě mezi obcí Poče-
nice - Tetětice a ŘSZK, p. o. v předkládaném znění.
- pořadí uchazečů na opravu veřejného osvětlení stanovené 
hodnotící komisí
- uzavření smlouvy na realizaci veřejné zakázky se společností 
SATTURN HOLEŠOV spol. s.r.o. a pověřuje starostku obce 
Pavlínu Procházkovou podpisem smlouvy.                                                            
- příkazní smlouvu uzavřenou mezi obcí Počenice - Tetětice a BM 
asistent s.r.o. v předkládaném znění.
- smlouvu o dílo uzavřenou mezi obcí Počenice - Tetětice a Knesl 
Kynčl architekti s.r.o. v předkládaném znění.
- zadání změny č. 2 územního plánu Počenice - Tetětice s přílohou 
Vyhodnocení výsledků projednání 
Návrhu zadání změny č. 2 ÚP Počenice - Tetětice.

II. Obecní zastupitelstvo neschvaluje:
- změnu č.3/16 obsahu veřejnoprávní smlouvy uzavřené mezi 
obcí Počenice - Tetětice a městem Morkovice - Slížany v před-
kládaném znění.

III. Obecní zastupitelstvo nesouhlasí:
- s měsíčním vyplácením částky 11 585,- Kč paní Jaroslavě 
Blanárovičové

IV. Obecní zastupitelstvo bere na vědomí
 - nástup náhradníka za pana Josefa Večerku, z kandidátní listiny 
Nezávislí pro Počenice - Tetětice, paní Bc. Jitku Herodkovou, 
DiS., bytem Počenice 7, dle § 45, odst. 5, zákona č.491/2001 Sb.,  
o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů, na mandát člena Zastupitelstva obce 
Počenice - Tetětice.

- složení slibu členky Zastupitelstva obce Počenice - Tetětice 
paní Bc. Jitka Herodkové, DiS., bytem Počenice 7, a to podle  
§ 69, zákona č.128/2000 Sb., o obcích /obecní zřízení/, ve znění 
pozdějších předpisů.

V. Obecní zastupitelstvo stanovuje
- funkční odměnu člena zastupitelstva obce paní Bc. Jitce Hero-
dkové,DiS., dle nařízení vlády ČR č.37/2003 Sb., o odměnách 
za výkon funkce členům zastupitelstev, ve znění pozdějších 
předpisů, a to počínaje dnem 5. listopadu 2016 ve výši 750,- Kč 
měsíčně.
 

 Zapsala: Stanislava Voždová
 Ověřili: Jitka Trávníčková, Mgr. Libor Štětina    

A zase u příležitosti setkání Vás seniorů a zase v předvá-
nočním čase. 

Hrajeme pro vás rádi, jste milé a vděčné publikum.  Usmíváte 
se na nás, hledáte mezi čerty, anděly a dalšími postavičkami na 
jevišti vnoučka či vnučku, kloučka od sousedů, malou slečnu, 
která Vás třeba jen potkává při cestě do školy.

Hrajeme pro Vás rádi, je to náš malý dárek, upřímný a tvo-
řený s láskou, úctou    a trémou současně. 

Hrajeme pro vás rádi, dávat radost nestojí žádné peníze  
a přece té radosti jaksi ubývá.

Přejeme Vám proto ne bohaté, ale radostné Váno-
ce, pohodu v rodině i mezi sousedy a taky to zdravíčko  
a štěstíčko nejen v příštím roce, ale vlastně napořád.

A zase se hraje!
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Římskokatolická farnost

Vážení spoluobčané,
touha lidstva po nekonečném, nikdy nepřestávajícím štěstí, 

získala příslib opravdového jistého splnění ve chvíli, kdy se nebe 
spojilo se zemí, Bůh s člověkem a všemohoucnost se slabostí. 
V Betlémě se narodilo Dítě - Bůh. Ze všech stran slyšíme, 
že Bůh všem lidem posílá jako veliký dar své lásky toto Dítě - 
Ježíše. Proto také mnoho lidí na celém světě v době vánoční 
klečí u jesliček, připomíná si tu světodějnou chvíli a s velkou 
vděčností Bohu děkuje. 

Na Vánoce se však těší i lidé v Boha nevěřící. Totiž Vánoce 
jsou vždy spojeny s idylou lásky a štědrosti; Vánoce přinášejí 
radost a štěstí. Ale jen tam, kde je vnímán a přijímán Bůh-
nesmírná Láska, kde ho člověk nechá v sobě působit, tam 
přichází opravdová radost. Tajuplná noc ho obdarovává a ve 
světle, které nad ním vychází, smí poznávat, co vyjadřují jména 
«podivuhodný .., kníže pokoje...., Otec budoucího věku.“ 
Můžete se ptát: „Co je na Ježíši podivuhodné? Proč je kníže po-
koje? a proč Otec budoucího věku? „ Pohotovou a vyčerpávající 
odpověď nedokáže dát někdy ani křesťan. A přesto si myslím, 
že by ji - měl znát, s přehledem vyslovit a především doložit 
přesvědčivým svědectvím - každý člověk. Takovým svědectvím, 
aby se té odpovědi věřilo, svědectvím svého života a neměla by 
to být jen naučená slova. 

Tak ten, kdo má něco pojištěného se spoluúčastí, snadněji 
pochopí, že při události připlatí do určité výše ze svého, a to 
bez ohledu na výši placené pojistky. Pojištěný neví, jaká bude 
cena škody, upisuje se podle nějakého tušení a předpokláda-
né peněžní schopnosti, buď na pět, deset nebo i více procent 

Mateřská škola Tetětice

podílu. My však ve vánočním shonu a organizovaném veselí 
již odvykáme skutečnosti, že životní pojistné za nás platí právě 
to malé narozené Dítě, Ježíš, Syn Boží a my máme jen tím, že 
uděláme - jak nám řekne - pouze doplatit do ceny svého života 
v nebeském království. 

„Světlo vychází spravedlivému a lidem upřímného 
srdce“, slyší křesťané o této veliké noci. Bůh tím dostatečně 
zřetelně sděluje, že jde o ty lidi, kteří touží po spravedlnosti 
a nežijí v osamocenosti kamenného srdce. O lidi, nikoliv jiné, 
ale o lidi proměněné, lidi se smyslem pro řád životních hodnot, 
prosté, pokojné, přátelské. O lidi, kteří jsou zodpovědní, kteří 
se nedají odradit ani krizemi či lákavými nabídkami, kteří mají 
vnitřní svobodu, protože umí odpustit. Jejich velké srdce má 
tolik lásky, že dokáže vytvořit krásný rodinný domov. Rodinu, 
kde nežije každý sám pro sebe, ale myslí na druhé a je šťastný, 
když přispěje k jejich radostí a pohodě. Zdá se to neskutečné? 
Ale to je Boží plán pro člověka! Člověk má být obrazem Boha, 
který je Láska sama. Tak by se právě o Vánocích měl stát každý 
dům, každá vesnice, každé město “Betlémem” a každé lidské 
srdce jesličkami, v nichž se opět narodí Bůh - Láska. 

 Přeji tedy každému z Vás, ať je Vaše letošní vánoční radost 
tím větší, čím více Boží lásky projde Vaším srdcem k bližním.  
K tomu Vám žehná 

P. Jan Kulíšek

Přehled bohoslužeb v Počenicích
24. 12.  20:00
25. 12. 9:30

Dny v naší mateřské škole plynou jako voda. Stále se tu 
něco děje, takže čas přímo letí. 

Koncem října přišli do školky tatínci, dědečci a strýčci. 
S nimi bývají odpoledne víc akční, děti se hodně vydovádí. Ale  
i velcí chlapi rádi staví z kostek, jezdí s auty nebo vyrábí zvířátka 
z kaštanů. Jen pro samé starosti na to občas zapomínají.

V tomto školním roce nás již podruhé navštívilo Divadlo 
Radomily Horákové z Hodonína. Jejich loutkové pohádky jsou fa-
mózní, děti sedí jako pěny a užívají si krásnou (tentokrát vánoční) 
pohádku. Je v ní vždy i kus poučení, tak jako v každé pohádce.

Pravidelně u nás probíhá projekt Ekohrátky a Zdravý úsměv. 
V Ekohrátkách se letos noříme to známých pohádek a pomocí 
nich se snažíme objevovat kouzla přírody. Ve Zdravém úsměvu 
se děti učí, jak bojovat proti zubnímu kazu. Nemyslete si, nácvik 
správného držení kartáčku je důležitý a technika čištění také. 
Někteří to správně neovládají ani v dospělosti. 

Naši předškoláci už mají za sebou letos i kurz plavání -  
i když, bohužel, zasáhla střevní chřipka nebo jiná zákeřná nemoc 
hodně plavců, přesto se všichni alespoň seznámili s vodou.  
A skvěle si to všechny děti užívaly.

S dětmi chodíme hodně ven a pozorujeme. Ukazujeme si 
stromy, povídáme si o nich, říkáme si, jak se jmenují, často si 
prohlédneme větvičku, šišku. Díváme se i na pole, i když na nich 
nic neroste, pozorujeme zvířata nebo traktory.

Mimochodem, nejoblíbenější zvíře našich dětí je kočka, 
pokaždé když ji zpozorují, nemohou z ní spustit oči . A těch 
výkřiků a ukazování. Chudák kočka.

Koncem listopadu nás čekalo předvánoční vyrábění. Děti 
i rodiče zasedli ke stolečkům a už malovali andílky a vyráběli 

dekorace. Čas jako by na chvíli plynul pomaleji a na všech 
dospělých zúčastněných bylo vidět, jak jim prospělo, když se 
chvíli zastavili. 

S nástupem adventu se snažíme dětem vštěpovat tradice, 
které s Vánoci souvisí. Nezapomněli jsme ani na Mikuláše. 
Všechny děti byly moc hodné, dostaly bohatou nadílku. 

Celý měsíc prosinec začínáme den zapalováním adventního 
věnce. Povídáme si a zpíváme. 

V tomto roce se ještě těšíme na příchod Ježíška do MŠ  
a na společné posezení s rodiči.

Přejeme Vám všem klidné prožití adventu, radostné Vánoce 
a v novém roce hlavně hodně zdraví.
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Pestrá a vyvážená strava je důležitá pro zdravý vývoj člověka. 
Tohle přece všichni dobře víme. Bohužel, s dodržováním správ-
ných stravovacích návyků už jsme na tom poněkud hůř. Špatným 
návykům se v mnoha případech naučí děti doma v rodině. Dnešní 
ratolesti bývají často vedeny k tomu prosadit si svou. Ne že 
bychom neměli u dětí podporovat vlastní názor na věc, ale jsou 
chvíle, kdy má být rodič nekompromisní autoritou a nesmí připustit, 
aby zdravý rozum ustoupil před rozmarem milovaného potomka. 
A tak není výjimkou, že se ve škole stáváme svědky zjištění, že 
zelenina je sice zdravá, ale pro děti „nepoživatelná“, že čistá 
pramenitá voda je „nepitelná“ a že polévky k obědu jsou zcela 
zbytečné, přestože už naše babičky věděly, že polévka je grunt. 
Ke školním svačinkám často patří sladká čokoládová tyčinka nebo 
sušenka plněná ztuženým tukem a hromadou chemických aditiv, 
sáček mastných brambůrků, to vše doplněno přeslazenými nápoji, 
které se pod křiklavě barevnou etiketou a širokým výčtem vitamínů 
tváří jako zdravý ovocný drink. Dětí, které dostanou z domova 
svačinku s kouskem ovoce či zeleniny, je žalostně málo. A to je 
velká škoda. Vlastním dětem nedáme nikým ubližovat, tak proč 
jim ubližujeme my sami? Víme přeci, že nezdravým způsobem 
stravování jim zaděláváme do budoucna na pořádný problém. 
Chce to jen nastavit pevná pravidla, naučit se být důsledný  

Základní škola Počenice

Desáté narozeniny jsou v životě čtvrťáka dozajista výjimeč-
né z mnoha důvodů. Jedním z nich je získat řidičské oprávnění 
k samostatné jízdě na kole v dopravním provozu, což nebývá 

Mít tak řidičák …

ZKUSTOZDRAVE.CZ

Učíme se pomáhat

úkol snadný. Letošní trénink na dopravním hřišti zahájili žáci 
čtvrté a páté třídy za doprovodu dešťových kapek. Ani špatné 
počasí je neodradilo od zdolávání nástrah zdejších křižovatek 
a dopravních značek. Podzimní chlad se zakousl některým 
„řidičům“ tak usilovně do rukou, že je vyburcoval k polozávodní 
jízdě. Naštěstí na jejich řidičské výkony bedlivě dohlíželi stráž-
níci Městské policie Kroměříž a případné dopravní „přestupky“ 
řešili ihned na místě. Vysvětlení a domluvy strážníků platily na 
všechny naše silniční piráty. Abyste rozuměli, vlastnit průkaz 
cyklisty je otázkou osobní prestiže každého školáka a rozhněvat 
si policistu, to se nevyplácí. 

Další úskalí se skrývají třeba v novodobých „eurozměnách“ 
dopravního značení.  Například nová dopravní značka (Cyklo-
piktokoridor) z pera neznámého bruselského úředníka pobavila 
žáky natolik, že se rozhodli zařadit ji do učiva českého jazyka 
mezi jazykolamy. Zkouška mladého cyklisty nás čeká už na 
jaře, a tak všichni doufáme, že se žáci v testech nebudou muset 
potýkat s další lingvistickou tvořivostí úřadů.    

ZŠ Počenice

a neústupný. Projektový den Zdravá výživa, který probíhal v naší 
škole po dva dny, zafungoval jako rentgen rodinných stravovacích 
zvyklostí. Povídání s paní lektorkou přineslo dětem mnoho zajíma-
vých zjištění a odpovědí. Zkuste si vybrat správnou odpověď i vy: 
„Víme, co je zdravé.“ nebo radši „Jíme, co je zdravé.“ 

ZŠ Počenice

Poskytnout první pomoc zraněnému nebo třeba jen využít 
linky tísňového volání vyžaduje nejen dostatečné znalosti, ale 
i velkou dávku odvahy. S výukovým programem Nauč se první 
pomoc navštívily naši školu dvě zkušené zdravotnice z Českého 
červeného kříže, aby seznámily děti se správným jednáním v mi-
mořádných situacích.

Ti nejmenší si povídali o nejrůznějších nebezpečích ve svém 
okolí, jak se správně zachovat nebo kam zavolat v případě nutné 
pomoci. Vyzkoušeli si ošetření drobných poranění spolu s praktic-
kým nácvikem obvazových technik. Starší žáci potěšili paní zdra-

votnici překvapivě dobrou teoretickou znalostí zdravovědy, avšak 
při řešení modelové situace si uvědomili, jak je zachraňování života 
fyzicky náročné a mnohdy komplikované. Dýchání z úst do úst  
a masáž srdce na resuscitační figuríně daly všem pořádně zabrat. 

Velmi užitečné bylo také seznámení s obsahem autolékárnič-
ky a se způsoby použití její výbavy. Při balení „raněných“ spolužáků 
do termofólií jsme si užili i trochu legrace.

Za přínosné informace oběma školitelkám děkujeme a pře-
jeme si, abychom získané rady využívali v životě co nejméně.

ZŠ Počenice
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Mikulášský den

Slavnost Slabikáře

Jezdit na kole a plavat se prý nezapomíná

Když minulý školní rok paní vychovatelka připravila veselé a ne-
tradiční odpoledne v předdušičkovém čase, našly se maminky, které 
po akci přišly se stížností, že jejich čtvrťačky utrpěly trauma a doma 
nespaly, protože zvuky z plyšového medvídka v šatně za denního 
světla byly silně přes čáru. My učitelky jsme se poučily a žádné ne-
beské a pekelné bytosti nezvaly, aby se děti znova netraumatizovaly. 
Hororové počítačové hry a televizní filmy, které sledují a provozují 
doma, v žádném případě takto negativně děti přece neovlivní.

Mikulášský den proběhl v pohodě a klidu při vyrábění a pečení. 
Přišli i předškoláci z mateřské školy a byli moc šikovní. Nabídka 
výrobků byla víc než pestrá. Voňavé mýdlo s bylinkami, parafinové 
svíčky nebo svíčky z včelího vosku, šperk pro parádníky, jedno-
duchá dekupáž na kachlík, levandulový sáček pro dobré spaní 
a voskové ozdoby na stromeček.  Tohle všechno si děti odnesly 
domů a ještě stihly upéct perníčky, které si druhý den nazdobily 
polevou a postupně ve škole likvidují. 

Fakt klídek a pohoda, žádný stres. Voňavé dopoledne uteklo 
jako voda, výrobky se povedly a ještě zbyl čas na pohádku. 

Týýý jóóó, předávání Slabikáře už v říjnu?! Tak to je pecka! 
Sedm trpaslíčků – prváčků ten Slabikář fakt tak brzo dostalo, 

protože jejich čtenářské dovednosti byly víc než dobré. Nač tedy 
brzdit, je lépe přidat a mít radost ze zvídavých dětí a jejich úspěchů, 
postrkovat a popohánět.

Na školní slavnosti s pohoštěním rodiče a prarodiče zírali  
a nestačili obdivovat bravurní jistotu v učivu, střídání činností, sa-
mostatnost a soběstačnost dětí. A to není všechno, v době, kdy jiní 
prvňáci počítají do 5, my jedem do 10 a to, prosím, s porozuměním 
všech početních operací a i se schopností řešení slovních úloh.

Díky nízkému počtu žáčků ve třídě si může každý zvolit své 
tempo, vybrat úlohy podle chuti, pracovat samostatně nebo s paní 
učitelkou, může se poradit s kamarádem, může pracovat mimo 
třídu, pokud chce mít „klid“. Může dokončit úkol z předešlé hodiny 
nebo si vyžádat práci navíc. Zkrátka pohodička na všech frontách 
a na učebních výsledcích je to hodně vidět.

Prváčkům přejeme hodně čtenářských zážitků, radost z no-
vých knížek třeba i od Ježíška, který na ně při nadílce jistě ne-
zapomene. Radost z poznávání a moudré rodiče, kteří je budou 
v jejich snahách podporovat.

Ještě se ani rok s rokem nestihl sejít a už nás, žáky ZŠ i před-
školáky z MŠ, znovu vítal vyškovský aquapark se svojí příjemně 
vytopenou halou, bazény s osvěžující vodou, pekelně roztopenou 
saunou, rozvířenou vířivkou, rozdivočelou divokou řekou, i se svými 
klikatými tobogány. Plavecký výcvik byl zahájen s počátkem října 
a opět jsme se stali účastníky průzkumu, zdali platí, že na kole 
jezditi a plavati se nezapomíná. 

Po sedm týdnů jsme pilovali všemožné i nemožné plavecké 
styly, utužovali imunitní systém v sauně, plavali pod vodou, nad 
vodou, na suchu, na zádech, na břiše, na boku, skákali ze starto-
vacích bloků, stran bazénů, trampolíny i plovoucích desek, nechali 
se unášet proudem divoké řeky, zdolávali protiproud, lovili poklady, 
překonávali opičí dráhy, svačili, pili, svačili, pili, svlékali, oblékali, 
sprchovali, sušili se… Až jsme se doplavili ke svému „Mokrému 
vysvědčení“, dle kterého máme školu plnou vodních želv, kapříků 
a delfínů – velmi inteligentních toť vodních savců.

Že čekáte, jak je to s onou teorií, že plavat se nezapomíná 
stejně jako jízda na kole? Poslušně hlásíme, že ta část o plavání 
zcela jistě platí! Všichni jsme se totiž ještě před začátkem první 

plavecké lekce statečně vrhli do bazénu a ukázali svůj plavecký 
um, který nadále zdokonalujeme. Tak neshledanou příště – ať už 
nad vodou, pod vodou nebo na souši.

Š. Koplíková, vychovatelka ZŠ
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Družíme se v družině

Nový školní rok dodal do školní družiny sedm nových tváří, 
které však vůbec nebyly neznámé, neb jsme s nimi (já i všichni 
žáci) již měli tu čest, když nás ve škole navštěvovaly jako před-
školáci. Pravda, u některých mám pocit, jako bych je znala už od 
plenek, s jinými se teprve postupně poznáváme. Nic se ovšem 
nemění na tom, že se opět sešla výborná parta družinářů, kteří 
umí táhnout za jeden provaz a nejsou to žádní, jak na mém 
rodném Dolňácku říkáme, béleši, kteří by si chtěli pěkně v teple 
u televizky osedávat zadky a z nudy se dloubat v nose. 

Hned v září jsme začali pěkně zostra. „Starodružináři“ byli 
totiž po prázdninách natěšení na pořádný baseballový zápas, 
a tak nováčky vůbec nešetřili. Hřiště jsme využívali, co jen nám 
počasí dopřálo. A že nám dopřálo! Jen vzpomeňte, maminky, jak 
váš prací prášek a pračku otestovaly pronikavě zelené skvrny 
na teplácích vašich ratolestí.

Říjnové deště nás pak zahnaly do školní budovy, kde jsme 
se s vervou sobě vlastní pustili do vytváření podzimní výzdoby, 
přičemž jsme hojně využívali přírodnin – listí, kamínků, skořápek 
z ořechů, dýní, šípků aj.

První listopadový týden jsme si stejně jako vloni vzali do 
parády nejrůznější létací stroje, které již několik dní smutně 

parkovali v třídě ŠD a čekaly na letu přívětivější povětrnostní 
podmínky. Přehlídka vznášedel s pilotem se zemí spjatým byla 
velmi pestrá – od vlastnoručně vyrobených vyšňořených draků 
až po vytuněné letce s tváří orla skalního.

Sotva jsme vyzdobili podzimně, o slovo se přihlásila zima. 
Venku už netrávíme tolik času, pohybu se přesto nevzdáváme 
a pravidelně okupujeme tělocvičnu. Do repertoáru družinových 
her jsme nově zařadili „sumo“, při kterém, světe, div se, prvačky 
úspěšně „likvidují“ třeťáky (rozumějte vytláčí z kruhu). 

Pakliže si čtete Zpravodaj v době těsně předvánoční, vězte, 
že jsme během adventu nelenili a školu nám provonělo vánoční 
cukroví. Nejspíše už i máme všechny pochoutky v břiše a s kole-
dou na rtu si lebedíme pod statným přísně souměrným smrkem, 
který jsme si hned počátkem adventu nazdobili v retro stylu.

U pečení ale ještě chvíli zůstaneme, u jídla však nikoliv. 
Předposlední celoškolní akcí ŠD bude totiž vytváření pečených 
nejedlých vánočních ozdob a romantickou vánoční tečku za 
školní docházkou v roce 2016 napíšeme v počenickém kostele, 
kam se poslední školní den vydáme v doprovodu otce Kulíška.

Požehnané svátky všem. 
 Š. Koplíková, vychovatelka ZŠ

Český svaz žen Počenice-Tetětice

Rok 2016 je pro naši organizaci již druhým činným rokem. 
Byl naplněn prací a pořádáním krásných akcí, nejen pro nás pro 
ženy, ale pro všechny občany naší obce i děti. Podílely jsme se 
na spoluorganizování na spoustě jiných smysluplných projek-
tech. Navázaly jsme družbu s organizací žen z Lutopecen, které 
přijíždí na naše akce vždy ve velkém počtu.

Ve čtvrtek 24. listopadu jsme se sešly, abychom se v před-
vánočním čase a shonu potěšily výrobou adventních věnců  
a dalších výrobků. Mimořádná doba adventu je pro nás zklidně-
ním po celoročním shonu, ale také přípravou na dny sváteční. 
V tomto čase by nikdo z nás neměl zapomínat ani na ty, kteří ne-
mají milované rodiny, kterým chybí i obyčejné pohlazení, upřímné 
poděkování anebo od srdce darovaný dárek. Pojďme se zastavit, 
zamyslet a odpustit staré hříchy, abychom do nového roku šli 
s pokorou, spokojeností, zdravím v míru s těmi, které milujeme.

A co nás čeká v novém roce 2017:
V měsíci lednu uspořádáme První společenský ples se sku-

pinou EXPO. Těšíme se a doufáme, že se akce vydaří. V lednu 
nebo únoru uspořádáme zájezd na muzikál Mýdlový princ do 
Brna. V měsíci březnu jako v loňském roce oslavíme s místními 
ženami svátek MDŽ. 

Závěrem chceme poděkovat všem vám, kteří naše akce 
navštěvujete a rádi přijdete mezi nás. Moc nás to těší.

ELÁN AŤ VÁM NIKDY NESCHÁZÍ,
NA CO SÁHNETE, AŤ JEN VYCHÁZÍ.
STŮJTE PŘI SOBĚ, JAK SE SLUŠÍ,
AŤ VNITŘNÍ POHODU NIC NANARUŠÍ.

Vše nejlepší do nového roku 2017 vám přeje
 Český svaz žen Počenice - Tetětice 

SDH Tetětice

V sobotu 13. 8. se  v hojném počtu 
sjeli do Tetětic hasiči z našeho okrsku 
na výlet. Vznik těchto výletů sahá až 
do 40. let minulého století a jsme jeden  
z mála okrsků, který ještě tuto tradici do-
držuje. Prohlubují se tu přátelské vztahy 
mezi hasiči z okolních vesnic, panuje 
tu velmi dobrá nálada,starší z nás si 

spolu zavzpomínají na staré dobré časy, které spolu prožili. 
Nejinak tomu bylo i u nás. Tančilo se, zpívalo, byla bohatá 
tombola, kde vyhrál snad každý nějakou cenu. Děkujeme 
všem sponzorům. I náš sbor během léta navštěvoval okolní 
hasičské výlety. 

Další akcí, která  má již v Tetěticích tradici, je Bludičková 
noc. Jsme moc rádi, že nám každý rok přibývají nové „bludičky“. 
Sešli jsme se ve čtvrtek 27. 10. před hasičárnou. Než  se snesla 
tma, děti soutěžily. Nejvíce se jim ovšem líbilo česání ovoce 

na stromě „bonbonovníku“. Když se zešeřilo, vydal se dlouhý 
průvod na pochod. Zhasly lampy a na cestu svítily jen lampiony 
a rozzářená dětská očka. U většiny domů svítila strašidýlka  
z dýní, která podtrhla magickou noc. Bludičky, které děti potkaly, 
rozdávaly úkoly a za správné splnění pak i odměny. 

V sobotu 27. 11. vůně svařáku, která se linula po vesnici  
z velkého kotle na návsi, připomněla, že začal advent. Vá-
nočního strom, který se v tento čas rozsvěcuje, přilákal nejen 
dospělé, ale i děti. Hlavně pro ně bylo připraveno povídání 
o Vánocích a tradicích. Rozkrojily si jablíčka, nechaly plout 
skořápky ořechů a vytvořily papírový řetěz, který si pověsily 
na vánoční strom. Sváteční atmosféru vykouzlili i mladí hasiči 
z Počenic svým vánočním vystoupením. Přišla i čertice, která 
hodným dětem rozdala mikulášské balíčky. Večer jsme zakončili 
malým ohňostrojem.

Iva Valigurská
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SDH Počenice

DRUHÁ POLOVINA ROKU MLÁDEŽE SDH POČENICE
Měsíc září patřil tréninku na podzimní kolo hry Plamen. Děti 

trénovaly značky, uzly, požární ochranu, střelbu ze vzduchovky, 
lezení po laně a zdravovědu. 

Jako první branný závod jsme navštívili sousedy z Morkovic, 
na jejich tradičním braňáku. Tady si to děti vyzkoušeli jak to bude 
doopravdy vypadat na okresním kole.   

Poslední zářijový a zároveň první den měsíce října si vedoucí 
mládeže za pomoci rodičů připravili pro své svěřence prodlouže-
ný hasičský kroužek. Děti si zkusily zkrácený závod požárnické 
všestrannosti, večer opekly špekáčky a šly strávit noc domů.  
V sobotu ráno měly sraz v 9.00 a pokračovaly v trénování útoku 
CTIF, který si zanedlouho zaběhly na podzimním kole hry Plamen  
v Šelešovicích, kde si změřily síly s dětmi z celého okresu. Po 
dobrém obědě si zahrály různé hry, jak pro jednotlivce, tak pro 
skupinky i celý kolektiv. Nakonec celou akci zhodnotily a vedoucí 
odměnili děti odměnami.

15. října jsme se vydali na podzimní kolo hry Plamen do 
Šelešovic. Mladší zde soutěžili v braňáku a útoku CTIF, starší, 
jelikož jich není dostatek, pouze v branném závodu. Umístění 
bylo následující: Starší skončili 8. na ZPV a mladší jedna hlídka 
byla diskvalifikovaná, protože nenašli v lese lano, ale druhá to 
vylepšila a skončila 5. U útoku CTIF mladší děti ukázaly, co je 
vedoucí v kroužku naučili. A o tom, že to nebylo zbytečné, svědčí 
i krásné 3. místo.

Týden na to jsem se vydali do nedalekých Koryčan na netra-
diční braňák. Starší se umístili 5., mladší si dovezli bramborový 
pohár za 4. místo.     

Ve středu 16. listopadu 2016 v době od 17.00 do 19.30 hodin 
jsme pekli na obecním úřadě i s paní starostkou perníčky, vytvářely 

přáníčka a malé upomínkové předměty, které jsme pak rozdávali 
na rozsvícení vánočního stromečku. Byli jsme rádi, že se zdobe-
ní a vyrábění zúčastnilo tolik maminek a ostatních členů sboru  
a doufáme že v příštím roce tomu bude stejně.

19. listopadu se uskutečnil v Počenicích už tradiční Memoriál 
Pavla Přecechtěla staršího. Akce se konala ve víceúčelovém zaří-
zení od 14.00 hodin. Děti soutěžily v uzlovací štafetě v pětičlenných 
družstvech. Starší žáci ve složení: Karolína Cigánková, Štěpán 
Savčák, Ondřej Savčák, Ivana Procházková a Jiří Ježek se umístili 
na prvním místě. Mladší žáci ve složení: Tereza Cigánková, Jakub 
Hlaváč, Monika Musilová, Kristýna Beránková a Daniel Hinz byli 
druzí. Mladší žáci B ve složení Jan Pataki, Barbora Beránková, 
David Suchánek, Daniel Konečný a Marek Tichý obsadili 8. místo. 
Richard Janík byl půjčený do družstva Morkovic i s Vojtou Lysým. 

Rozsvícení vánočního stromečku i tento rok proběhlo v režii 
mládeže SDH Počenice. Děti měly připravené pásmo básniček, 
které hrou na saxofon doplnil Štěpán Savčák. Pro občany byl 
připraven svařák a pro děti teplý čaj. Starší žáci rozdávali u stro-
mečku vyrobená přáníčka, kolíčky a perníčky. Tím popřáli všem 
zúčastněným klidné svátky a šťastný nový rok.

V pátek 2. prosince 2016 chodil v naší obci Mikuláš. Hodné 
děti se na Mikuláše těšily s připravenou básničkou nebo písnič-
kou, ty zlobivé s trochou obav musely Mikulášovi slíbit, že se do 
příštího roku polepší.

V pátek 9. prosince měly děti poslední hasičský kroužek 
v tomto roce zpestřený dovážkou pizzy, kterou jim vedoucí na 
konec roku slíbili.

Poprvé v novém roce se potkáme s dětmi 13. ledna na Výroční 
valné hromadě, která bude na Obecním úřadě.

 Kolektiv vedoucích SDH Počenice
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Fotbalovému klubu se podzimní část soutěže nevydařila tak 
jako v loňském roce. Zatímco tehdy se tým pohyboval v klidném 
středu tabulky, letos je na poslední pozici, s velkou ztrátou na 
předposlední Břest. Spokojeni být rozhodně nemůžeme. Začali 
jsme dobře, bohužel výhra v prvním kole s Loukovem byla jediná za 
celý podzim. Po třech kolech jsme byli na historickém třetím místě, 
poté jsme se ale propadali tabulkou dolů. V některých zápasech 
se nás držela smůla, body jsme ztratili v posledních minutách, 
potýkali jsme se s nedisciplinovaností některých hráčů. Hlavní 
příčinou postavení v tabulce je však malá střelecká produktivita, 
neboť jsme ve 13 zápasech vsítili jen 14 branek, což je málo. Zimní 
fotbalová přestávka trvá pět měsíců a víme na čem pracovat. Do 
jarní části nepředpokládáme výrazné posilování mužstva. Kádr 
je dostatečně kvalitní na to, aby předváděl dobré výsledky, bude 
však záležet hlavně na přístupu a chtění hráčů. 

TABULKA PO PODZIMNÍ ČÁSTI ROČNÍKU 2016/2017

1. Zdounky 14 12 1 0 1 42:16 38

2. Slavkov  14 10   1 1 2   56:15 33

3. Těšnovice 14 9 0 2 3 45:24 29

4. Skaštice B 14 8 0 1 5 33:27 25

5. Loukov 13 6 2 0 5 24:27 22

6. Lubná 14 5 2 2 5 35:27 21

7. Roštění 14 5 2 1 6 35:37 20

8. Mrlínek 14 6 0 1 7 28:26 19

9. Komárno 14 4     2 1 7 29:36 17

10. Holešov B 14 5  1 0 8 27:35 17

11. Chvalčov 14 5 1 0 8 25:38 17

12. Střílky 14 4  0 1 9 25:43 13

13. Břest 14 3     1 2 8 19:46 13

14. Počenice 13 1 1 2 9 14:40 7
 
Do konce roku 2016 nás čeká ještě několik sportovních akcí. 
V sobotu 25. listopadu ve sportovní hale v Morkovicích již proběhl 
tradiční turnaj v malé kopané o Pohár Mikroregionu Morkovsko, 
kde se naši borci utkali v těžké skupině s Morkovicemi, Pačlavicemi 
a Litenčicemi. Na své soupeře nestačili a po třech porážkách si 

SFK Kozel Počenice

TJ Počenice-Tetětice

Letošní sezóna se blíží do své poloviny a pro mužské oddíly 
Kozla Počenice by se dala shrnout slovy řada nešťastných příhod. 
Začít můžeme nechtěnou kontumací, když neoprávněně nastou-
pilo více hráčů rezervy za áčko. Velmi neobvyklé, ale přesto 
zcela legitimní potrestání „áčka“, které navíc bohužel jinak oba 
zápasy vyhrálo. Další nešťastné příhody už pak souvisí výhradně 
se dlouhodobými zraněními hráčů, které si přivodili v zápasech, 
popř. na trénincích. Věc posledních minimálně 5 let zcela neví-
daná, ale i to je sportovní život. Přesto se v mužských oddílech 
objevilo několik nových jmen, které doplňují prořídlé řady Kozlů. 

Na výsledcích (zejména rezervy) je bohužel výpadek stabilních 
hráčů znatelný.

Po dlouhých letech přihlásil Kozel hned dvě družstva mládeže. 
Junioři jezdí na turnaje ve značně okleštěné sestavě, leč odehrát 
sezónu bylo jejich přáním. Příští rok už budou válčit v mužích. Starší 
žáci se rozkoukávají ve „velkém“ florbale, výsledky nelze zatím če-
kat, avšak pozitivní je nejen 15 registrovaných hráčů, ale i znatelné 
zlepšení ve hře. O dění v oddíle mají zájem i rodiče a prarodiče, 
kteří úzce spolupracují s vedením žákovského oddílu. Vypadá to, 
že mládežnický florbal má v Kozlu nadějnou budoucnost.

zahráli zápas o konečné 7. místo s týmem Prasklic, ve kterém 
zvítězili 2:0. Turnaj ovládly Morkovice před Litenčicemi, na třetím 
místě skončily Slížany.  

V pondělí 26. prosince se ve víceúčelovém zařízení v Počeni-
cích koná tradiční turnaj v nohejbale trojic, ve středu 28. prosince 
turnaj v mariáši a naplánovaný je i turnaj ve stolním tenise.

 Rok 2016 se chýlí ke konci, do nového roku 2017 bych chtěl 
jménem tělovýchovné jednoty Počenice-Tetětice popřát všem 
našim občanům pevné zdraví a mnoho úspěchů v profesním  
i soukromém životě. 

Josef Hrušák ml.
předseda TJ Počenice-Tetětice


